	RWM: There have been three important things in your life; blackjack, music, and the church. Did you feel a conflict between your active role in the church, and your work with Ken? Did the people at your church know what you were doing? 

Keith Taft: No, we kept it a secret. We wouldn’t have been countenanced well by the church. There are a lot of hard-liners that only see black and white, even though the Bible doesn’t actually condemn gambling. There is a thought somehow that gambling is evil. There was deceit involved there, and that really bothered my wife in particular. It has always been an issue. I personally haven’t had much wrestle with it because I came to realize that man is basically evil, and except for the grace of Jesus Christ we haven’t got a chance. We’re doomed. Whether the sin is one thing or another, it is still a sin. Gambling per se isn’t a sin. The love of money is a sin. It’s like trying to rate sin. Can you put one sin over another? Jesus made it clear that when the Pharisees talked about having sex with a woman out of wedlock, the fact that you had lust condemned you equally. To gossip about someone, or to lie to someone, these are all human failings we have. Gambling is just another in a long list of things that are ripe for abuse. To get more to the question, Ken’s lifestyle-that is the real world. As Christians we are to be out in the world, and be witness to the world. For some, we will be the only bible they ever read. It was an opportunity to witness to Ken, and we had some very good conversations about faith and such subjects. 

 RWM: How did you feel about bringing your children into that environment? 

 Keith Taft: I had no concern. We’ve been very pleased with our children, and the choices they have made. It never worried me that they would decide that was a neat lifestyle. 

 RWM: Marty, was this the coolest thing in the world-to have your Dad get you on this professional blackjack team? 

 Marty Taft: It was. We were quite excited about it. It looked like an opportunity to make some money and do some interesting things. When you’re a kid you are in this grind with school, and this looked like a way to break free from all that. It started for me with helping to build the equipment, but then it became a big financial opportunity. 

RWM: You were what, 24? I would think it would be so exciting, almost, “I’ll pay you to do this.” 

 Marty Taft: It was very exciting. 


	РВМ: в вашей жизни существует три важные вещи: блэкджэк, музыка и церковь. Ваша работа с Кеном когда-нибудь противоречила вашему активному участию в церковных делах? Прихожане знали о том, чем вы занимаетесь?

Кит Тафт: Нет, мы держали это в секрете. Церковь бы нас не поддержала. В ней много фанатиков, которые видят все в черном и белом свете, даже, несмотря на то, что в Библии нет прямого запрета на азартные игры. Хотя там и есть мысль о том, что игра на деньги есть зло. Там присутствует неоднозначность, которая очень беспокоит, в частности, мою жену. Это всегда было спорным вопросом. Я лично не сопротивлялся этому, потому что понял, что человек по природе греховен, и кроме милости Иисуса, у нас нет другого шанса. Мы погрязли во мраке. Так или иначе каждая вещь греховна, мы постоянно находимся во грехе. Игра на деньги сама по себе не грех. Жажда наживы – это грех. Это все равно что сравнивать грехи. Вы можете противопоставить один грех другому? Иисус ясно показал это, когда фарисеи говорили о сексе с женщиной вне брака, поступок, который всегда осуждается, и вами в том числе. Сплетничать о ком-то, обманывать кого-то – это заложено в человеческой природе. Игра на деньги занимает другое место в списке вещей, которыми не стоит злоупотреблять. Добавлю, что жизнь Кена – это реальный мир. Как христиане мы должны отдалиться от суетного мира и быть ему просто свидетелями. Для некоторых мы являлись единственной библией, которую они когда-либо читали. Я могу подтвердить, что у нас с Кеном было несколько серьезных бесед о вере и таких вещах.
РВМ: Как вы относитесь к тому, что ваши дети тоже стали заниматься этим?

Кит Тафт: Я не против. Мы были очень рады выбору наших детей. Меня никогда не беспокоило то, что они могут решить, что такая жизнь прекрасна.

РВМ: Марти, считаешь ли ты счастливым тот день, когда отец принял тебя в профессиональную команду игроков в блэкджэк?

Марти Тафт: Да, безусловно. Мы были в восторге от этого. Я смотрел на это, как на возможность подзаработать и заняться интересным делом. Ребенок, вынужденный зубрить уроки каждый день, смотрит на это, как на способ вырваться на свободу. Для меня это началось с того, что я помогал собирать оборудование, потом это дало возможность неплохо заработать

РВМ: вам тогда было 24 года? Я думаю было очень волнительно услышать «Мы вам за это заплатим».

Марти Тафт: да, это так.




